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Coöperatie Zevenster Zonnestroom U.A. 

Secretariaat: Burg. de Vrieslaan 4 

                     9801 BG  Zuidhorn 

info@zevensterzonnestroom.nl 

ING-bank: NL80 INGB 0006 569 554 

KvK 65139119 

BTW nr. NL855995567B01 

 

Notulen 7e ALV Coöperatie Zevenster Zonnestroom (CZZ) 23 mei 2023 

Aanwezig: Reint Brondijk (voorzitter), Carien Denissen (secretaris), Margriet Dijk 

(penningmeester), Klaas Jansen, Bert Jan Oosting (Oosting Administraties), Nico 

Attema, Fennie de Boer, Co Bolhuis, Nancy Bolhuis, Anneke Bronsema, Lacina 

Couperus, Reint Eppens, Nitzan Hadash, Diet Hensums, Ruud Kersten, Ellen Koen, 

Joke Kraakman, Els Kuipers, Jan Kuipers, Johan van der Laan, Arjen Meinders, 

Marijke Meindert-Boele, Jaap Middeldorp, Martine Raats-Niezink, Jan Pegels, Albert 

Schipper, Meinoud Sportel , Jacob Klaas Star, Wessel Steendam, Theo Suurmeijer, 

Hilvert Timmer, Steven Verbeek, Suzan de Vries, Jannie Wieringa, Klaas Ykema 

Westerhuis, Janny Wijnbergen. 

Afwezig met afmelding: Joke van Ameyden van Duym, Ge Beetsma, Harrie van 

den Berg, Tjalling Buwalda, Henk Dijkslag, Peter van Esch, Stien Hut, Ria Kuipers-

Faber, Engbert Gotink, Hanneke Hinnen, Peter Luimstra, Eddy Meindertsma, Jos van 

Raaij, Jacomijn Schilstra, Annet Stapelkamp, Toos van der Steen, Janny Wegter, 

Guus Zengerink, Bert Zuiderveld. 

 

1. Welkom en ontwikkelingen 

De voorzitter Reint Brondijk heet iedereen welkom en stelt (m.n. aan de nieuwe 

leden) de bestuursleden voor evenals Bert Jan Oosting, de accountant. 

 

2. Mededelingen bestuur 

Er zijn veel nieuwe ontwikkelingen gaande.  

 De hoge energieprijzen zorgen ook voor een hogere opbrengst uit opgewekte 

zonne-energie in onze projecten!  

 Het bestuur CZZ is meerdere malen benaderd voor zonneprojecten op land, 

zgn. ‘Zonnepark Noordhorn’ o.a. door Solar Fields. De ALV heeft in 2021 

uitgesproken hier niet achter te staan. Het bestuur kijkt in dit project mee vanaf 

de zijlijn. Er is sinds een half jaar een radiostilte. Vanwege de aanleg van een 

kabel onder het Starkenborghkanaal (naar het hoogspanningsstation in 

Hoogkerk) is het erg duur. 

 Het ‘Zonnecarport-project’ bij Station Zuidhorn t.b.v. de minima loopt 

moeizaam (door Gemeente Westerkwartier ondergebracht bij coöperatie 

GLOED, Garnwerd); de benodigde 100 deelnemers zijn er nog lang niet. De 

Gemeente wil op de Sporthal van Leek een soortgelijk project voor minima 

opstarten met een coöperatie uit de regio.  
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 Het is voor ouderen mogelijk bij de Gemeente Westerkwartier een goedkope 

lening aan te gaan via ‘Woonfonds Gemeente Westerkwartier’ om langer thuis 

te kunnen wonen (bijvoorbeeld  t.b.v. achterstallig onderhoud of  voor het 

verduurzamen van de woning). Bij overwaarde van een eigen huis kunnen zij 

goedkoop geld lenen (1,7% rente; € 50.000,-). 

 Minister van Klimaat en Energie Rob Jetten wil de ‘saldering’ (eigen 

opgewekte stroom wegstrepen tegen eigen gebruikte stroom, ongeacht 

moment van productie en verbruik) afschaffen. Het voorstel ligt bij de Eerste 

Kamer. Het lijkt erop dat de saldering voorlopig blijft, maar in de toekomst zal 

het verdwijnen. 

Mededelingen bestuur: 

 CZZ is lid geworden van de Groninger  Energie Koepel, GrEK. Dit is een 

overkoepelende organisatie die de coöperaties in de provincie samenbrengt 

en hun belangen behartigt. Energie Samen is hiervan de landelijke 

overkoepeling. Energie samen verzorgt de contacten met de overheid m.b.t. 

de belangen van de coöperaties (subsidies, energieprijzen, energiebelasting). 

De GrEK organiseert zes keer per jaar een Regiotafel waar de coöperaties 

van de gemeente Westerkwartier en beleidsmedewerkers van de Gemeente 

Westerkwartier samenkomen. Hier worden ervaringen uitgewisseld.  

 Een nieuw project op het dak van firma Leegstra Meubelen in Grijpskerk is in 

de beginfase door de familie (voorlopig) stilgelegd.  

 Hanneke Hinnen (project 2) is verhuisd en heeft haar certificaten doorverkocht 

aan de nieuwe eigenaar van het huis: familie Bos, Noordhorn. 

 Er is veel belangstelling van leden en nieuwe leden voor een nieuw project 6. 

 Er is veel te doen over milieuschade aan derden door bijvoorbeeld brand in de 

apparatuur van zonnepanelen. Wij streven ernaar onze risico’s zo goed 

mogelijk te dekken en zijn in overleg hierover met Univé.    

 

3. Verslag en besluiten ALV 21 juni 2022 

Het verslag en de besluiten uit de ALV 2022 worden definitief vastgesteld. 

 

4. Terugblik op het afgelopen productiejaar 

Klaas Jansen legt voor de duidelijkheid uit dat er twee typen projecten zijn: 

(a) Projecten 1 t/m 3 (oude regeling) werken met teruggave van energiebelasting 

via de energieleverancier. Teruggave bij leveranciers Greenchoice en Energie 

VanOns gaat automatisch via de accountant. Leden die bij andere 

leveranciers zitten, moeten het zelf terugvragen. Met de jaarlijkse 

ledenverklaring van de accountant Bert Jan Oosting kan men dit terugvragen. 

Indien dit niet lukt kan men contact op nemen met de secretaris Carien 

Denissen.  

Daarnaast ontvangt de coöperatie verkoopopbrengsten (o.a. van 

Greenchoice) op de bankrekening van de coöperatie. 
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Iedere vijf jaar wordt bekeken of er een mogelijkheid bestaat tot 

dividenduitkering aan de leden 

(b) Projecten 4 t/m 6 (nieuwe regeling) krijgen via het uitkeringsrecht een tevoren 

vastgesteld rendement jaarlijks uitgekeerd via de coöperatie, omdat de 

overheidssubsidie én de verkoopopbrengsten (aan Energie Van Ons) op de 

bankrekening van de coöperatie komen.  Na vijf jaar wordt bekeken of het 

rendement aangepast kan en/of moet worden. 

 

Project 4 heeft enorme vertraging opgelopen door aansluitingsproblemen bij Enexis. 

Uiteindelijk bleek het toch eenvoudiger dan gedacht. Het project is in april 2023 van 

start gegaan. 

Project 1 en 2 bij De Zevenster, produceren op hun piekvermogen (maximale dat 

door leverancier is aangegeven). In project 1 is een mankement gevonden. De 

productie blijft wat achter. De leverancier gaat dit repareren. Project 1 is vanaf begin 

niet te monitoren door de coöperatie. De andere projecten wel. De leverancier zorgt 

ervoor dat dit in de toekomst wel kan. De maandelijkse opbrengsten van project 1 

zijn wel te volgen via Greenchoice. 

De zonnepanelen van project 1 en 2 worden dit jaar schoongemaakt. Gekeken wordt 

door het bestuur of de kosten van schoonmaken opwegen tegen de extra productie. 

Project 3 loopt goed. De productie ligt iets onder het piekvermogen. Dat kan te 

maken hebben met de ligging van het dak t.o.v de zon. Project 4 draait nog te kort 

om de productie goed te laten zien. Project 5 loopt goed. Het is duidelijk dat de 

zonnepanelen in de recente projecten meer vermogen hebben dan die uit 

bijvoorbeeld 2016 (project 1) en 2018 (project 2). 

 

5. Financiële jaarverslag 2022 

Bert Jan Oosting licht het jaarverslag 2022 toe. De leden hebben dit via de mail 

ontvangen. Op de balans staan de bezittingen en de schulden van de coöperatie en 

het verschil daar tussen, het zgn. eigen vermogen. We hebben op 31-12-2022 

bezittingen (activa) in 4 projecten. De zonne-installaties worden in 15 jaar 

afgeschreven. Project 5 is nieuw dus heeft nog een hoge waarde. Er waren op 31-

12-2022 veel liquide middelen omdat de leden voor project 4 de inleg al hadden 

betaald en project 4 nog niet was aangelegd i.v.m. aansluitingsproblemen Enexis. 

Op de resultatenrekening staan de baten (opbrengsten) en de lasten (kosten) van de 

coöperatie. Het verschil ertussen is de winst of het verlies. 

 

De inkomsten komen uit de verkoopopbrengsten van project 1 t/m 3 en project 5. 

Daarnaast krijgen we de wederverkoopvergoedingen (ledenfee van Greenchoice en 

Energie VanOns) en donaties. De opbrengsten van 2022 zijn € 28.420,-. Dit is het 

bruto bedrijfsresultaat. Hiervan gaan kosten af (accountant, bank, verkoop, bestuur, 

administratie, website en accountbeheer, lidmaatschap GrEK, e.d.). Het resultaat dat 

overblijft is € 12.489,- (winst 2022). 
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In het tweede deel van jaarverslag 2022 staat de toelichting op de balans 2022 en op 

de winst- en verliesrekening 2022.  In de bijlagen staan per project de afschrijvingen 

vermeld én hoe het kapitaal en de reserve zijn opgebouwd. 

 Een van de leden heeft op pagina 22 een typefout ontdekt: project 4 moet 

project 5 zijn. 

 

6. Verslag kascommissie 2022 

De kascommissie bestaat uit Engbert Gotink en Guus Zengerink. Beide zijn 

verhinderd en hebben Ellen Koen (kascommissie 2020 en 2021) gevraagd het woord 

te doen via een door hen opgestelde brief. De kascommissie heeft de facturen en 

besluiten gecontroleerd. De kascommissie heeft het financiële  jaarverslag gelezen. 

Zij  laten weten de hele financiële administratie op correcte en nette wijze te hebben 

aangetroffen. Zij hebben enkele opmerkingen: (1) De kascommissie stelt voor om 

naast het financiële jaarverslag in de toekomst ook een toelichting te schrijven over 

de besluiten, een algemeen jaarverslag. Het bestuur zal dit ter harte nemen.  

(2) De winst uit eerdere projecten is nu een buffer voor nieuwe projecten. Project 1 is 

op de helft van de looptijd. De kascommissie stelt voor in project 1 tot uitkering over 

te gaan van een deel van de winst.  Dit is agendapunt 8. 

Zij stellen voor de penningmeester Margriet Dijk decharge te verlenen voor de 

administratie van de financiën van 2022.  

De ALV verleent Margriet Dijk decharge met een applaus. 

De tweejarige termijn van Engbert Gotink is verlopen. Jaap Middeldorp wordt lid van 

de kascommissie 2023 samen met Guus Zengerink.  

 

7. Bestuursverkiezing penningmeester 

De vierjarige bestuurstermijn van penningmeester Margriet Dijk is verlopen. Zij treedt 

af en stelt zich opnieuw verkiesbaar. Er zijn geen tegenkandidaten. Het bestuur stelt 

voor Margriet te herbenoemen voor een tweede periode. De ALV gaat hiermee 

unaniem akkoord. 

De coöperatie wordt met het 6e project op komst steeds groter. Het bestuur wil graag 

ondersteuning van de leden bij bijzondere, complexe taken. Het bestuur is op zoek 

naar iemand met ICT-kennis voor het bewaren van het archief en de mail ‘in de 

cloud’(met toegang voor alle bestuursleden) en naar iemand met juridische kennis 

(verzekeringen, contracten). Martine Raats-Niezink en Arjen Meinders bieden zich 

aan voor een werkgroep m.b.t. juridische zaken. Voor een ICT-deskundige wordt 

geopperd een student bij de Hanze Hogeschool te vragen. 

 

8. Uitkering dividend uit projecten 

De projecten brengen goed op door de hoge huidige energieprijzen. De 

verkoopprijzen zullen hoog blijven.  

 Uit de projecten 1 t/m 3 is inmiddels een mooi eigen vermogen opgebouwd. 

Klaas Jansen laat met een lijngrafiek zien dat de zonnepanelen door 

afschrijving weliswaar in zgn. fiscale  waarde dalen (tot 0 na 15 jaar), maar de 

overwaarde neemt toe door de goede productie en verkoopopbrengst. 
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Hierdoor neemt de totale waarde van de certificaten na een aantal jaar toe. De 

stijging in overwaarde laat Klaas zien voor alle projecten..  

 Project 1 loopt bijna 7 jaar en project 2 ruim 5 jaar. Het bestuur stelt voor in 

deze projecten 10% van de inleg (destijds) terug te betalen. De inleg in project 

1 was € 200,- per paneel/certificaat. Er was toen € 10.000,- subsidie waardoor 

de inkoopprijs voor de leden laag was. Het voorstel is om € 20,- per certificaat 

uit te keren. Er zijn 200 certificaten dus in totaal gaat het om € 4.000,-.  

De inleg in project 2 was € 299,- per paneel/certificaat. Er was toen geen 

subsidie waardoor de inkoopprijs hoger was. Het voorstel is om € 29,90,- per 

certificaat uit te keren. Er zijn 100 certificaten dus in totaal gaat het om 

€ 2.990,-. 

Hierna zal jaarlijks gekeken worden hoe het project er voor staat en of er (en 

hoeveel) uitgekeerd gaat worden. 

 De inleg in project 3 was € 225,- per certificaat. De totale waarde van de ze 

certificaten gaat ook de goed kant op en is nu € 270,-. Het voorstel is om hier 

ook na 5 jaar (eind 2025) uit te gaan betalen. Hierna zal jaarlijks gekeken 

worden hoeveel er uitgekeerd gaat worden. 

 In project 1 t/m 3 ontvangt men jaarlijks energiebelasting terug. 

 In de projecten 4 en 5 is er zgn. ‘uitkeringsrecht’.  De eventueel te ontvangen 

subsidie komt bij de coöperatie. Hier is afgesproken dat de eerste drie jaar 

een annuïteit van ongeveer 5% over het inleggeld wordt terugbetaald. Voor 

project 5 is die annuïteit  vastgesteld op € 35,- per certificaat. 

Voor project 5 is dat eind 2023 en voor project 4 voorjaar 2024. Na drie jaar 

zal jaarlijks gekeken worden hoeveel er uitgekeerd gaat worden. 

 De ALV gaat unaniem akkoord met de tussentijdse uitkering in project 1 en 2 

(dividend, vrij van dividendbelasting). De penningmeester zal de 

bankrekeningnummers van de betrokken leden opvragen en tot uitkering 

overgaan (naar rato van aantal certificaten).    

 

9. Vaststelling Reglement SCE projecten 

De secretaris heeft de leden een Reglement toegestuurd. Per project worden er 

steeds juridische basisvoorwaarden opgesteld voor de deelnemende leden in een 

Reglement. Het voorstel is om het nieuwe Reglement als vast Reglement te laten 

gelden voor project 6 en latere projecten, zodat deze niet steeds opnieuw hoeven 

opgesteld.  Het Reglement is door het bestuur zorgvuldig opgesteld aan de hand van 

een voorstel van de koepelorganisatie GrEK. Het wordt gepubliceerd op de website. 

Hiernaast wordt per project steeds een aparte Leeswijzer (informatieblad) opgesteld 

specifiek voor het project volgens AFM-eis (Autoriteit Financiële Markten) én een 

Deelnemersovereenkomst (contract) opgesteld specifiek voor het project. 

De ALV gaat unaniem akkoord met het voorgestelde Reglement. 

 

10. Nieuwe projecten  

Het bestuur is in verre onderhandeling met ‘Kikstra outdoor concepts’ Noordhorn 

voor het plaatsen van 200 zonnepanelen op het dak. In het bedrijf van Kikstra zitten 
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meerdere kleine bedrijven waaronder hijzelf. Het gebouw is eigendom van Stichting 

DBF, maar komt zeer waarschijnlijk in handen van de nieuwe eigenaren Richard 

Kikstra en Jeroen Hummel. De SCE subsidie is in aanvraag. Het project is 

doorgerekend door Reint en Klaas. Er kunnen 172 certificaten verkocht worden à  

€ 500,-. De eerste drie jaar is er een uitkeringsrecht (garantie) van € 50,-. Daarna 

wordt er voor uitkering gekeken hoe het project draait. Alleen kleinverbruikers kunnen 

meedoen. Iedereen binnen het postcoderoosgebied kan meedoen. Er moeten 

minimaal 18 deelnemers zijn. Ook mensen die zelf zonnepanelen in eigendom op 

hun huis hebben of al meedoen in andere projecten van CZZ kunnen meedoen. Het 

project kan gezien worden als belegging (in een duurzame samenleving). Het 

rendement kan gezien worden als verlaging van de eigen energiekosten. Mensen die 

hun lichte aardbevingsschade afkopen (mijnbouwschade uitkering € 5.000,-) kunnen 

aanspraak maken bij SNN voor een subsidie waardevermeerdering van € 4.000,-. Dit 

bedrag moet aantoonbaar duurzaam besteed worden en dat kan in dit project (acht 

certificaten). Er zijn momenteel 12 serieuze belangstellenden.  

Geïnteresseerde leden kunnen zich melden bij de secretaris. Leden wordt gevraagd 

reclame te malen onder familie, vrienden en bekenden.   

Voor R. Kikstra is het interessant omdat hij zelf goedkoop kan aansluiten bij het 

projectén omdat hij  na 15 jaar eigenaar wordt van de zonne-installatie (voor SCE 

subsidieproject afgeschreven, maar nog steeds rendabel). Wij zijn geen huur 

verschuldigd en hebben ‘Recht van Opstal’. 

De ALV gaat unaniem akkoord met het voorgestelde project 6 Kikstra. 

 

11.  Rondvraag 

 Worden al de kleine opwekprojecten straks niet geweigerd vanwege 

versnippering? Nee, grote opwekprojecten kunnen geweigerd worden, maar 

kleinverbruikers projecten mogen niet geweigerd worden. 

 Wat is de visie van CZZ? Het bestuur en de leden (ALV) willen niet meedoen 

aan projecten ‘Zon op land’. Andere duurzaamheidsprojecten zouden kunnen 

(er is volgens de statuten altijd goedkeuring van de ALV nodig).  

 Wat levert het op om met andere coöperatie samen te werken? De 

bestuursleden wisselen ervaringen uit, bijvoorbeeld - een bespreking van een 

Businessplan van een project; - de Gemeente is te gast en deelt informatie 

over beleidsplannen, subsidies en besluiten (bijv. t.a.v. minima, 

energiecoaches, deelauto’s); - een gezamenlijk plan om collectieve 

verzekeringen af te sluiten wordt momenteel bekeken (m.b.v. GrEK). 

 Ellen Koen zal de brief van de kascommissie digitaal doorsturen aan de 

secretaris. 

 In principe kan CZZ een project in een andere regio oppakken (bijv. Leek), 

maar dan kunnen alleen  mensen uit dat postcodegebied lid worden in dat 

project. 

 Destijds is gezegd bij start project 1 dat het niet slim is zelf zonnepanelen op 

het dak te leggen? Botst dat nog steeds? Ja de leden in project 1 t/m 3 krijgen 
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energie terug van gebruikte stroom. Indien zij netto minder stroom gebruiken 

vanwege zelfopgewekte stroom, dan krijgen zij geen belasting terug want die 

is er ook niet betaald. Het aantal certificaten is destijds berekend op het 

privégebruik. Het is wel verstandig zelf zonnepanelen aan te leggen als je 

meer stroom gaat gebruiken bijv. vanwege de aanschaf van een elektrische 

auto en/of een warmtepomp (we moeten ‘van het gas af’).  

 Kijkt de Gemeente Westerkwartier mee naar geschikte daken voor 

zonnepanelen? Ja, … er is destijds een inventarisatie beloofd, maar deze is 

niet gedeeld. De Gemeente besteedt veel projecten uit aan ontwikkelbureaus 

en nieuwe coöperaties. De ervaring is echter dat er veel overleg is maar 

weinig daadkracht…. 

 Bij het dak van Kingma (project 4) staan veel bomen. Ik zit in dit project. Er is 

ongetwijfeld schaduw van de bomen op het dak. Wat is het plan?  De 

voorzitter zal in overleg gaan met A. Kingma (vragen of hij de bomen wat wil 

snoeien).  

 

12. Sluiting 


